
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 2 (L 46), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 20. oktober 

2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Per Larsen (KF). 

 

Spørgsmål nr. 2:  

”Hvordan vil ministeren imødekomme Danmarks Apotekerforenings og Danske 

Regioners høringssvar fsva. bemærkninger om, at kravet om, at lægerne ved brug 

af ikke-registrerede lægemidler fortsat er nødt til at søge enkelttilskud til 

patienterne, vil betyde en administrativ byrde for lægerne, og at patienten får den 

økonomiske byrde? ” 

 

Svar: 

Formålet med Lægemiddelstyrelsens mulighed for i særlige tilfælde at tillade brug af 

ikke-markedsførte lægemidler uden forudgående ansøgning fra enkelte læger er at 

aflaste den administrative byrde for læger, som således ikke skal søge om 

udleveringstilladelsen.  

 

Efter de gældende regler om tilskud, kan der kun gives tilskud til lægemidler, der 

markedsføres i Danmark. Generelt tilskud bliver vurderet på baggrund af ansøgninger 

fra virksomheder, som bl.a. skal indeholde markedsføringstilladelser og farmakologisk 

og klinisk dokumentation. 

 

Det er derudover vigtigt, at virksomheder fortsat har incitamenter til at markedsføre i 

lægemidler i Danmark, og at vi ikke risikerer at underminere godkendelsessystemet 

for lægemidler.   
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